
Strona 1 z 15 
 

PROTOKÓŁ Nr XX/ 2012 
z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 

w dniu 12 kwietnia 2012 roku 
 
Sesja odbywała się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 1530 – 1830 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
Otwarcia XX Sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej 
Pani Maria Lipka-Stępniewska. Powitała radnych oraz gości zaproszonych, po czym 
stwierdziła na podstawie listy obecności wystarczającą liczbę radnych do podejmowania 
prawomocnych uchwał. Na sesji obecnych było 15 radnych. Lista obecności radnych oraz 
gości załączona została do protokołu. 
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
Sekretarz Gminy Pan Dariusz Ptaś wniósł o poszerzenie porządku obrad o dwa dodatkowe  
punkty: 
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
terenu stanowiącego własność Gminy Ogrodzieniec położonego w Podzamczu na czas 
oznaczony do 10 lat.  
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pn. „Mam szansę” w ramach 
Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał ludzki 2007-2013. 
 

Oba projekty uchwał były przedmiotem obrad komisji i uzyskały pozytywna opinie. Radni 
otrzymali projekty dodatkowych uchwał przed sesja podczas obrad komisji . 
 
Przewodnicząca Rady zaproponowała wprowadzenie dodatkowych uchwał do porządku 
obrad w miejsce - jako pkt 8 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
kolejnej umowy dzierżawy terenu stanowiącego własność Gminy Ogrodzieniec położonego w 
Podzamczu na czas oznaczony do 10 lat.,  
oraz pkt. 11 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pn. „Mam szansę” w ramach 
Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał ludzki 2007-2013. 
 
Porządek obrad został przyjęty przez radnych bez uwag – stwierdziła Przewodnicząca Rady. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu Planu Ochrony Parku 

Krajobrazowego „Orlich Gniazd”.  
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6. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi pana Mirosława Latosińskiego na sposób 
funkcjonowania i organizację Zakładu Gospodarki Komunalnej `w Ogrodzieńcu dot. 
uszkodzonej linii wodociągowej w Markowiźnie.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/31/2011 z dnia 3 marca 2011r w 
sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 20 lat nieruchomości położonej w 
Ogrodzieńcu ul. Słowackiego.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
terenu stanowiącego własność Gminy Ogrodzieniec położonego w Podzamczu na czas 
oznaczony do 10 lat.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dotacji celowej dla Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Kultury w Ogrodzieńcu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pn. „Mam szansę” w ramach 
Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał ludzki 2007-2013. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Zawierciańskiemu 
na realizację zadań związanych z dofinansowaniem budowy chodnika wzdłuż ul. 
Bzowskiej w Fugasówce. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Ogrodzieńcu.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ogrodzieniec na lata 2012-2022. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planach dochodów i wydatków w budżecie Gminy 
Ogrodzieniec na 2012 r.  

15. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Burmistrza.  
16. Wnioski i oświadczenia.  
17. Zamkniecie obrad. 
 
 
Ad. 3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Protokół z sesji Rady nr XIX/2012 z dnia 13 marca 2012 roku został przyjęty przez radnych 
bez uwag, jednogłośnie. Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych. 
 

Ad. 4 
Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał.  

Wspólnoty Mieszkaniowe Nieruchomości przy ul. Słowackiego 1, 2, 3, 10 w Ogrodzieńcu 
podpisały w dniu 05.03.2012 r. umowy na roboty budowlane w ramach realizacji 
projektu: „Zmiana konstrukcji i azbestowego pokrycia dachów wraz z utylizacją na 
budynkach mieszkalnych wielorodzinnych - Wspólnot Mieszkaniowych w Ogrodzieńcu przy 
ulicy Słowackiego”, współfinansowanego przez Unię Europejską z Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Śląskiego na lata 2007-2013.  
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W projekcie bierze udział 8 Wspólnot Mieszkaniowych, którymi zarządza Przedsiębiorstwo 
Komunalne Ogrodzieniec Sp. z o.o. Realizacja przedsięwzięcia rozpocznie się końcem marca 
2012 r., a zakończy w październiku br. Prace budowlane przeprowadzą dwie firmy wyłonione 
w postępowaniu ofertowym: Zakład Usługowo-Handlowy "ZANEX" Zdzisław Zacłona z 
Ryczówka oraz Myjnia Samochodowa Zbigniew Czech z Żarki Letnisko.  

20 marca w Gminie Ogrodzieniec miało miejsce spotkanie w sprawie budowy i 
funkcjonowania Grupy Ratownictwa Wysokościowego i Poszukiwawczego w Ochotniczej 
Straży Pożarnej w Ogrodzieńcu. W spotkaniu uczestniczyli Zarząd Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Ogrodzieńcu, Komendant Wojewódzkiej i Powiatowej Straży Pożarnej. Analiza 
zabezpieczenia operacyjnego województwa śląskiego potwierdziła potrzebę organizacji tego 
typu ratownictwa we wschodniej części województwa, a dodatkowo wykazała potrzebę 
organizacji ratownictwa poszukiwawczego w tym rejonie. W związku z powyższym w roku 
2010, przy wsparciu Komendy Wojewódzkiej PSP w Katowicach oraz Komendy Powiatowej 
PSP w Zawierciu w Ochotniczej Straży Pożarnej w Ogrodzieńcu rozpoczęła się budowa 
Grupy Ratownictwa Wysokościowego i Poszukiwawczego. Obecnie Grupa posiada 9 
wykwalifikowanych ratowników wysokościowych posiadających stopień młodszego 
ratownika wysokościowego: 7 osób w OSP i 2 w PSP. Do końca 2014 roku planujemy 
uzyskać stan osobowy 22 młodszych ratowników wysokościowych PSP, zakupić niezbędny 
sprzęt wg zasad organizacji ratownictwa wysokościowego w KSRG i włączyć grupę do 
Wojewódzkiego Odwodu Operacyjnego, jako SGRW (specjalistyczna grupa ratownictwa 
wysokościowego) Równolegle, celem zwiększania wiedzy i umiejętności ratowniczych, na 
bieżąco prowadzone doskonalenie zawodowe w jednostce oraz na obiektach wysokich 
sztucznych i naturalnych. Ćwiczenia zgrywające odbywane wspólnie z Jednostką 
Ratowniczo-Gaśniczą w Zawierciu, specjalistycznymi grupami ratownictwa wysokościowego 
i innymi podmiotami o zbliżonej specyfice działań. 

21 marca w Podzamczu odbyło się zebranie sołeckie. Omawiane były bieżące sprawy 
sołectwa oraz bieżące sprawy gminy w tym kwestie wywozu nieczystości stałych i ciekłych. 

23 marca w Łazach odbyło się spotkanie Stowarzyszenia Perła Jury w związku z konkursem 
Lider + nasz wniosek zyskał aprobatę-. Wniosek dotyczy wsparcia przedsięwzięcia 
realizowanego w Gminie Ogrodzieniec w zakresie remontu Domu Kultury oraz doposażenia 
strojów dla Mażoretek.  

26-31 marca Burmistrz przebywał w Holandii i Niemczech, gdzie uczestniczył na zaproszenie 
gminy partnerskiej z Niemiec w tragach. Targi Intertraffic to jeden z najważniejszych targów 
branżowych  przemysłu  drogowego  i  transportowego.  Światowa  marka  Intertraffic  to  
najciekawsza z istniejących formuła targów dla przemysłu drogowego i transportowego to 
miejsce najchętniej wybieranym przez fachowców z całego świata. Targi odbywają się co 
dwa lata i są obowiązkowym punktem w kalendarzu wielu przedsiębiorców z branży 
infrastruktury drogowej, organizacji ruchu, bezpieczeństwa oraz organizacji parkowania. W 
ciągu czterech dni targów w czasie spotkań biznesowych i prezentacji mają miejsce premiery 
produktów i technologii największych światowych firm. Wystawa główna Wystawa 
Intertraffic Amsterdam 2012 to syntezą doświadczeń zebranych przez 40 lat jej organizacji. 
Udział ponad 800 wystawców z ponad 45 krajów – z niemal wszystkimi 50 największymi 
światowymi koncernami – to gwarancja bardzo szerokiego przekroju różnorodnych 
współczesnych trendów i osiągnięć. 
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3 kwietnia odbyło się spotkanie w Gminnej Spółdzielni SCH w Ogrodzieńcu w którym udział 
wzięli przedstawiciele Zarządu GS wraz z Radą Nadzorczą GS oraz Burmistrz, Sekretarz i 
Przewodnicząca Rady Miejskiej. Sprawa dot. uregulowania stanu prawnego poszczególnych 
działek Spółdzielni. Działki położone w Ryczowie i Mikrusie – stwierdzono, że nie ma 
podstaw do uwłaszczenia, w Gieble stan prawny w ogóle nie jest uregulowany i jest 
konieczność wpisania przez Gminę do rejestru gruntów, w Podzamczu możliwość 
uwłaszczenia, ale brak dokumentacji umożliwiającej jej zasiedzenie, w Gieble istnieje 
możliwość uwłaszczenia. W przypadku Mokrusa i Ryczowa jest możliwość zamiany lub 
wykupu gruntu od Gminy przez GS. 

 

11 kwietnia odbyło się posiedzenie Rady Społecznej SPZOZ w Ogrodzieńcu na którym 
zaopiniowano sprawozdanie finansowe i merytoryczne Zakładu oraz podjęto uchwałę dot. 
nadania nowego Statutu w związku z potrzeba dostosowania do nowych przepisów ustawy o 
lecznictwie. 

Ogłoszone zostały przetargi na realizacje zadań :  
- remont dachu w świetlicy remizy OSP w Mokrusie, 
- zagospodarowania terenów w Podzamczu – boisko sportowe, 
- termomodernizacja i zagospodarowanie budynku Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 
Ogrodzieńcu, 
- remont budynku Domu Kultury kolejny etap, 
- instalacja windy w budynku SPZOZ w Ogrodzieńcu oraz prace w kotłowni.  
- dalszy ciąg prac w Dworku w Gieble,  
- budowa boiska oraz budowa studni w Ryczowie, 
 
Zarząd Województwa Śląskiego zdecydował o dofinansowaniu I etapu budowy chodnika w 
Gieble Kolonii jest już przygotowane porozumienie w tej sprawie. 
 

 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu Planu Ochrony Parku 
Krajobrazowego „Orlich Gniazd”.  
 
Przewodnicząca Rady powitała przybyłych na sesje przedstawicieli Zespołu Parków 
Krajobrazowych Województwa Śląskiego: Pana Marka Brodę Dyrektora Zespołu Parków 
Krajobrazowych Województwa Śląskiego oraz Pana Tomasza Labocha Kierownik Oddziału 
Smoleń - Zespołu Parków Krajobrazowych Województwa Śląskiego. 
 

Pan Marek Broda Dyrektor ZPKWS na wstępie poinformował: Zespół Parków 
Krajobrazowych Województwa Śląskiego ostatecznie zakończył prace redakcyjne nad 
projektem Planu Ochrony Parku Krajobrazowego „Orlich Gniazd” i pisemnie skierował do 
Rady Miejskiej aktualny tekst po redakcji prawnej która objęła rozdział 6. Zmiana dot. 
wymiany zestawienia tabelarycznego na opis tekstowy. Korekta nie wprowadziła zmian w 
zapisach merytorycznych tego dokumentu. Zespół Parków Krajobrazowych Województwa. 
Śląskiego prosi o wydanie opinii Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w formie uchwały. Projekt 
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Planu w zakresie merytorycznym był już pozytywnie zaopiniowany przez Radę Miejską co 
potwierdza uchwała Nr II/9/2006 z dnia 01.12.2006r. 

Dyrektor ZPKWS Pan Marek Broda podczas sesji dokonał prezentacji multimedialnej 
projektu Planu Ochrony Paru Krajobrazowego „Orlich Gniazd” objaśniając kolejno 
poszczególne jej części.  

Materiały merytoryczne podane pod opinię stanowią załącznik do protokołu i zostały one 
przekazane radnym wraz z materiałami sesyjnymi – były to następujące dokumenty :  

- Projekt Planu Ochrony Paru Krajobrazowego Orlich Gniazd”,  

- Opinia prawna w sprawie dopuszczenia sformułowania ustaleń do miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego zawartych w planie ochrony parku krajobrazowego w 
formie nakazów i zakazów, 

- uchwała Rady Zespołu Parków Krajobrazowych Województwa Śląskiego dot. projektu 
Planu Ochrony Parku Krajobrazowego „Orlich Gniazd”. 

 

W dyskusji głos zabrali : 
 
Przewodnicząca Rady Maria Lipka-Stępniewska zapytała czy w naszej gminie występują 
rezerwaty przyrody.  
 
Pan M. Broda odparł że nie - natomiast w najbliższej okolicy są to Ruskie Góry w Pilicy oraz 
Góra Chełm w pobliżu Hutek Kanek i Centurii. 
 
Radny Fabiańczyk wskazując na projektowany obszar Natura 2000, który to temat był 
również opiniowany przez radnych i była prezentacja na sesji i w tej sprawie emocje budziły 
zasady gospodarowania na tych terenach,  różne nakazy i zakazy - radny zapytał jaki jest 
postęp prac w tym kierunku.  
 
Pan  Marek  Broda  -  zostało  to  zgłoszone  przez  Państwo  Polskie  do  Brukseli  i  plany  są 
sukcesywnie zatwierdzane, a zasady gospodarowania na tych terenach są przedmiotem 
zatwierdzania i opiniowania przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, ale co do 
zasad to rygorem obejmuje się tylko te miejsca w których, dany gatunek objęty ochroną 
występuje, jednak te dane uzgadnia z Gminą Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska.  
 
Radny Janoska Jerzy miał obawy o to, aby te plany prezentowane dziś na sesji, znów nie 
spowodowały nadmiernych nakazów i zakazów dla naszych mieszkańców.  
 
Dyrektor ZPKWS Pan M. Broda odparł ze jego obecność na sesji jest z powodu szacunku dla 
Gminy i Rady. Starał się tutaj zaprezentować temat sensownie z podaniem wszystkich 
szczegółów. Co do kwestii ochrony i zakazów dla wyjaśnienia podał, że mamy dwa akty 
prawne projektu Planu Ochrony Paru Krajobrazowego „Orlich Gniazd” to dokument celem 
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ochrony terenów i zakazy i to będzie jako Rozporządzenie Wojewody Śląskiego wydane i 
gmina pod tymi aktami które wstępnie opiniuje potem będzie działać.  
 

Burmistrz wyjaśnił, że prace nad planem trwały już od 8 lat i wspólnie z gminami 
wypracowane zostało stanowisko. Obecna uchwała to zmiana dot. wymiany zestawienia 
tabelarycznego na opis tekstowy. Korekta nie wprowadza zmian w zapisach merytorycznych. 
Projekt Planu w zakresie merytorycznym został już przez Radę przyjęty w 2006 roku co 
potwierdza uchwała Nr II/9/2006 z dnia 01.12.2006r., a obecnie to tylko zmiana zestawienia 
tabelarycznego na opis tekstowy.  

Burmistrz mówił też o tym, że dla naszej gminy strategiczna rzecz to dbać, aby nasze atuty - 
nasze tereny- wyeksponować i chronić i rozumie że to się może zderzyć z interesami pewnej 
grupy inwestorów, gmina musi jednak własnych interesów bronić. Mieliśmy już pewien 
problem i bałagan przestrzenny na terenach Śrubarnii i Żelazka tzw. nielegalne zabudowania 
letniskowe, było to powodem zaniedbań w przeszłości, ale skutki tego odczuwamy do dziś. 
Pewne formy ochrony musza być,  a dzisiejszy dokument na sesji nie robi rewolucji i nie 
zmienia tego co już dziś mamy. Burmistrz raz jeszcze podkreślił że zadaniem gminy jest 
chronić to co cenne i atrakcyjne dla gminy.  

 
Radna Adamusińska zapytała o możliwość odsłonięcia tzw. Straszykowych Skał w Ryczowie.  
 
Dyrektor ZPKWS Pan M. Broda zaznaczył ze w tej sprawie pomoc gminy jest nieodzowna 
np. w zeszłym roku dostali środki na utrzymanie ale właściciele terenów nie wyrazili zgody, 
bowiem oprócz możliwości pozyskania środków musi być zgoda właściciela gruntów. 
Ponadto nie ma możliwości aby stale to wykonywać, ale raz na jakiś czas . Jest możliwość 
zakupić stada do wypasania aby te skały nie obrastały, ale jeśli nie będzie chętnych bowiem 
przez 5 lat stado należy utrzymać, a po 5 latach na własność stado przechodzi ponadto Parki 
Krajobrazowe wskazują miejsca w których stado ma być wypasane. Tak zatem jeśli chcemy 
odsłonić skały to gmina powinna przekonać właścicieli gruntów aby wyrazili zgodę na 
wejście na ich tereny. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 14 radnych. 
Uchwale nadano Nr XX / 172 /2012 
 
Na sesję przybył radny Z. Podsiadło i od tego czasu obrady i glosowania uchwał odbywały się 
przy pełnym - 15 osobowym składzie rady.  
 
 
 
 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xx_172_2012.pdf
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Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi pana Mirosława Latosińskiego na 
sposób funkcjonowania i organizację Zakładu Gospodarki Komunalnej `w Ogrodzieńcu 
dot. uszkodzonej linii wodociągowej w Markowiźnie.  
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Zofia Adamusińska odczytała Stanowisko Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w sprawie skargi pana Mirosława Latosińskiego 
na sposób funkcjonowania i organizację Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ogrodzieńcu - 
dotyczy uszkodzonej linii wodociągowej w Markowiźnie. 
Poniżej treść stanowiska Komisji Rewizyjnej  
„Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu na posiedzeniu w dniu 19 marca 2012 
roku rozpatrzyła skargę Pana Mirosława Latosińskiego na sposób funkcjonowania i 
organizację Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ogrodzieńcu - dotyczy uszkodzonej linii 
wodociągowej w Markowiźnie. Skarga skierowana została pismem z dnia 22 lutego Ldz. 
1040/2012 z dnia 27 lutego 2012r. przez Kancelarię Radcy Prawnego Krzysztofa Soplel 
działającego w imieniu Pana Latosińskiego w oparciu o udzielone pełnomocnictwo. 
Komisja Rewizyjna po rozpatrzeniu skargi wyjaśnia, że zamarznięcia rur wodociągowych, 
które miały miejsce w Gminie Ogrodzieniec w styczniu i lutym 2012 roku spowodowane 
zostały przez trudne warunki atmosferyczne i Zakład Gospodarki Komunalnej w Ogrodzieńcu 
w żadnym stopniu nie ponosi odpowiedzialności za zaistniałą sytuację. Podobne przypadki 
lawinowego zamarzania sieci wystąpiły w wielu regionach naszego kraju. Ponadto zgłoszenie 
Pana Latosińskiego o braku wody w budynku nr 100 w Markowiźnie zostało zapisane pod nr 
99. Kierownik ZGK w Ogrodzieńcu poinformował Komisję Rewizyjną, że ze względu na 
dużą ilość zgłoszonych przypadków zamarznięcia rur wodociągowych ZGK dokonywał 
rozmrożeń według kolejności zgłoszeń, uwzględniając także zagęszczenie budynków 
pozbawionych wody. W ostatniej kolejności będą rozmrażane rurociągi, których rozmrożenie 
wymaga wykonania wykopów z uwagi na zamarznięcie gruntu. Od początku prowadzonej 
akcji zostały uruchomione ogólnodostępne punkty poboru wody. W Markowiżnie był to 
hydrant nr 2. Z chwilą odmrożenia innych budynków w miejscowości Markowizna woda jest 
dostarczana w pojemnikach bezpośrednio do posesji Pana Latosińskiego. Budynki odmrożone 
w Markowiźnie, o których wspomina się w piśmie są podłączone do innego rurociągu 
głównego który przebiega równolegle do rurociągu, do którego podłączona jest nieruchomość 
Pana Latosińskiego. Przyłącze Pana Latosińskiego ma ok. 50 mb i wykonane jest zarówno z 
plastiku jak i rur stalowych, potem dopiero łączy się z rurą stalową. Rury stalowe można 
rozmrozić za pomocą elektrycznych rozmrażarek, jednak w przypadku plastikowych rur takie 
urządzenia nie spełniają swojej roli. 
Komisja Rewizyjna biorąc powyższe pod uwagę stwierdza, że skarga złożona przez Pana 
Mirosława Latosińskiego na sposób funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej w 
Ogrodzieńcu jest bezzasadna  
 
Radni nie mieli uwag. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
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opinię. Odbyło się głosowanie. Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem 
głosowało 15 radnych. Uchwale nadano Nr XX / 173 /2012 
 
 
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII/31/2011 z dnia 3 marca 2011r w 
sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 20 lat nieruchomości położonej w 
Ogrodzieńcu ul. Słowackiego.  

Uzasadnienie merytoryczne uchwały przedstawił Sekretarz Miasta i Gminy pan Dariusz Ptaś, 
który między innymi powiedział - W załączniku uchwały nr VII/31/2011 z dnia 03 marca 
2011r. w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 20 lat nieruchomości położonej 
przy ul. Słowackiego w Ogrodzieńcu, poz. 32 została wpisana Pani Danuta Pilarczyk, która 
złożyła wniosek o wykreślenie z uchwały, gdyż garaż finansował i użytkuje jej syn Krzysztof 
Pilarczyk zam. Ogrodzieniec ul. Słowackiego 14/5,a jej imię wpisano pomyłkowo. 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię. Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr XX / 174 /2012 
 
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 
terenu stanowiącego własność Gminy Ogrodzieniec położonego w Podzamczu na czas 
oznaczony do 10 lat.  
 
Sekretarz MiG celem informacji podał - umowa dzierżawy nr GR-8226/26/2009 zawarta dnia 
15 kwietnia 2009 r. na dzierżawę 18 m kw. z działki nr 614 położonej w Podzamczu wygasa 
dnia 30 kwietnia 2012 roku. Dzierżawca Pani Dorota Supkowska zam. Ogrodzieniec zwróciła 
się z prośbą o przedłużenie umowy dzierżawy dla tej nieruchomości na której prowadzi 
działalność handlową  
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr XX / 175/2012 
 
 
 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xx_173_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xx_174_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xx_175_2012.pdf
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Ad. 9 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dotacji celowej dla Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Kultury w Ogrodzieńcu. 
 
Burmistrz referując temat między innymi powiedział - Dotacja celowa w wysokości 62.542 
złotych dla Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Ogrodzieńcu z przeznaczeniem na 
finansowanie kosztów realizacji inwestycji – dokumentacji projektowej na roboty budowlane 
dla Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Ogrodzieńcu – etap II. dot. remontu sali 
widowiskowej. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię. Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr XX / 176 /2012 
 
 
 
Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pn. „Mam szansę” w ramach 
Priorytetu IX Programu Operacyjnego Kapitał ludzki 2007-2013. 
 
Burmistrz uzasadniając przedłożony projekt uchwały miedzy innymi powiedział - jest to 
program skierowany na zajęcia wyrównujące braki i różnice w kształceniu dla dzieci klas I-III 
w ramach Priorytetu „Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach” Programu 
Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013. Działania na „Wyrównywanie szans edukacyjnych 
i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie oświaty”. 
Pojawiła się możliwość starania się o dodatkowe środki na zajęcia np. z logopedii, z języka 
polskiego i inne w klasach młodszych i chcemy z tego skorzystać. Dofinansowanie jest poza 
trybem wnioskowym i przetargowym, zatem dofinansowanie takie można otrzymać, ale są 
kłopoty - chodzi bowiem o umowy i uporządkowanie spraw tak aby było to dla gminy 
bezpieczne. Zasady dofinansowania odstają bowiem od realiów i zasad w jakich funkcjonuje i 
pracuje szkoła. Chodzi o przepisy prawne które tak są sformułowane, że wynika iż jest 
zagrożenie - bo jeśli w trakcie lub po realizacji programu kontrola wykaże jakiekolwiek 
niewłaściwości - o co nie trudno w niezrozumiałych i odstających od życia przepisach - będą 
kary i zwrot dotacji. Niezrozumiałe jest np. to, że nauczyciel który uczy już dzieci, zna je i 
wie komu jaka pomoc się przyda w nauczaniu, to taki nauczyciel nie może w ramach 
programu uczyć. Jeśli zatem chcemy realizować program to trzeba ogłaszać konkurs i 
dodatkowo zatrudniać nauczyciela bo nie może być 2 umów dla nauczyciela który już uczy 
dany przedmiot. Ponadto beneficjentem jest gmina, a szkoła realizuje i fizycznie wykonuje 
zadanie za które potem ponosi odpowiedzialność gmina czyli burmistrz i chodzi o to aby 
odpowiedzialność przenieść na tego kto realizuje zadanie czyli na szkołę. Niestety 
europejskie dotacje w przypadku edukacji przysparzają wielu problemów i mamy w tym 
przypadku do wyjaśnienia pewne prawne kwestie, ale nie chcemy zamykać sobie drogi do 
uzyskania dotacji dlatego przygotowany został projekt uchwały. Burmistrz będzie jeszcze 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xx_176_2012.pdf
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rozmawiać w Urzędzie Marszałkowskim w celu wyjaśnienia tych niezrozumiałych dla nas 
kwestii ale jaki będzie efekt końcowy sprawy czas pokaże. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię. Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr XX / 177 /2012 
 
 
 
Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Zawierciańskiemu na realizację zadań związanych z dofinansowaniem budowy 
chodnika wzdłuż ul. Bzowskiej w Fugasówce. 
 
Burmistrz uzasadniając przedłożony projekt uchwały miedzy innymi powiedział - pomoc 
finansowa dla Powiatu Zawierciańskiego dotyczy budowy chodnika wzdłuż ul. Bzowskiej w 
Fugasówce. Koszty rozłożą się po połowie 50 na 50% . Propozycja Rady Sołeckiej była taka 
aby całość funduszu sołeckiego przeznaczyć na chodnik, zatem do funduszu sołeckiego 
Fugasówki gmina dołoży potrzebną kwotę i razem będzie to jako dofinansowanie gminy do 
budowy chodnika. Jest to propozycja współpracy z Powiatem i w tym celu Burmistrz MiG 
Ogrodzieniec zawrze z Powiatem Zawierciańskim umowę regulująca warunki udzielenia 
pomocy finansowej.  

 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr XX / 178 /2012 
 
 
Ad. 12 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Ogrodzieńcu.  
 
Burmistrz uzasadniając przedłożony projekt uchwały miedzy innymi powiedział - jest to 
dopłata do kosztów bieżącego utrzymania dróg z przeznaczeniem na drogi gminne. Miedzy 
między innymi: przepust na drodze do Józefowa jest do przebudowy i poszerzenia na to ok. 
15 tyś zł potrzeba oraz na uzupełnienie znaków drogowych. 
 

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xx_177_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xx_178_2012.pdf
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Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr XX / 179 /2012 
 
 
Ad. 13 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ogrodzieniec na lata 2012-2022. 
 
Radni odstąpili od potrzeby ponownego omawiania projektu uchwały uzasadniając to faktem 
szczegółowej jego analizy podczas obrad komisji rady. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr XX / 180 /2012 
 
 
 
Ad. 14 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planach dochodów i wydatków w budżecie Gminy 
Ogrodzieniec na 2012 r.  
 
Radni odstąpili od potrzeby ponownego omawiania projektu uchwały uzasadniając to faktem 
szczegółowej jego analizy podczas obrad komisji rady. 
Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska. Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną 
opinię.  
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednomyślnie, za jej przyjęciem głosowało 15 radnych. 
Uchwale nadano Nr XX / 181 /2012 
 
 
 
Ad. 15 
Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Burmistrza.  
 
Jolanta Ciołczyńska Mieszkańcy  gminy  pytają jaki  był cel  przycinania  drzew  na  Placu  
Wolności i czemu to miało służyć.  

http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xx_179_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xx_180_2012.pdf
http://ogrodzieniec.bip.jur.pl/dokumenty/uchwala_xx_181_2012.pdf
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W imieniu mieszkańców ulicy Różanej, po której nie da się przejść ani przejechać proszę o 
naprawienie tej ulicy – choć żwirem wysypać. 
Odpowiedź Burmistrza: Prace przy pielęgnacji drzew zostały wykonane przez naszych 
przeszkolonych pracowników. Mieliśmy wiele interwencji z prośbą o przycięcie gałęzi, które 
mogły się połamać i zagrozić bezpieczeństwu. Myślę, że na drugi rok drzewa opuszczą się i 
będą bardzo ładnie wyglądać. Gdyby to było zrobione wcześniej, np. 20 lat temu, to dziś 
bardzo ładnie drzewa te byłyby ukształtowane. 
Z ulicą Różaną mamy pewien kłopot, gdyż jest ona wyłożona płytami i biegnie pod górę. Ale 
w ramach napraw po zimie droga ta będzie naprawiona. 
 
Grażyna Gołuchowska Mieszkańcy Podzamcza proszą, aby w projekcie chodnika na ulicy 
Wojska Polskiego uwzględnić założenia drenu, rynienek lub jakiś odpływ, aby spływające 
wody po zimie z pól zamkowych i w czasie ulewnych deszczów nie zatapiały ul. Krótkiej. 
Mieszkańcy Morusów proszą o wstawienie tablicy ogłoszeń, która była, a od dłuższego czasu 
jej nie ma. 
Mieszkańcy ul. Krakowskiej w Podzamczu i przejeżdżający tą trasą kierowcy proszą o 
natychmiastowe załatanie licznych dziur w nawierzchni. Są odcinki, przez które nie da się 
przejechać nie lądując w głębokiej dziurze. Oprócz tego droga ta jest uciążliwa dla pieszych, 
doszło tam do wypadków. 
Odpowiedź Burmistrza: Odwodnienie na ul. Wojska Polskiego jest przewidziane. W 
chodniku będzie zabudowany kanał na deszczówkę i problem odprowadzania wód będzie 
rozwiązany. 
Tablica ogłoszeń będzie ustawiona w najbliższym czasie.  
Ulica Krakowska jest drogą powiatową i naprawa zostanie wykonana przez Powiatowy 
Zarząd Dróg. 
 
Krzysztof Apel Kiedy możemy spodziewać się napraw bieżących dróg po okresie zimowym. 
Czy istnieje możliwość budowy chodnika przy ul. Piastowskiej. Jak wygląda sprawa 
czerwonych autobusów. Czy Gmina Zawiercie kontaktowała się już z Gminą Ogrodzieniec tej 
sprawie. 
Jakie informacje docierają do Gminy ze strony firmy prowadzącej odwierty geologiczne, 
badające ilości złóż na terenie naszej Gminy. Prośba do Burmistrza o wystąpienie do 
przewoźników prywatnych o uzupełnienie rozkładów jazdy. 
Odpowiedź Burmistrza: Wytypowaliśmy najbardziej zniszczone drogi po zimie i zleciłem 
wykonanie kosztorysów. W pierwszej kolejności chciałbym wykonać naprawę drogi na 
Józefów oraz w Ogrodzieńcu: ul. Sobieskiego, Wodna, Sienkiewicza, Mickiewicza, okolice 
cmentarza. Ostateczny zakres zależy od wyników przetargu na wykonawcę. Prace 
podzieliśmy na etap. W ramach budżetu chcemy naprawić ul. Szlak w Podzamczu. 
Nie podam teraz żadnego terminu w sprawie budowy chodnika na ul. Piastowskiej, gdyż nie 
mamy zabezpieczonych żadnych środków na ten cel. Zadanie to jest bardzo potrzebne, ale 
obecnie wydaje się ważniejszą naprawa dróg. 
W sprawie czerwonych autobusów wiem tyle, co podaje prasa, a są to informacje nieścisłe i 
wprowadzające w błąd. Nikt z Gminą się nie kontaktuje, nie rozmawia. Nowa linia powinna 
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powstać dopiero po uzgodnieniu tras przejazdu oraz korzystania z przystanków. Zwrócę się 
do firmy Rathdowney, o artykuł informacyjny na temat prowadzonych badań geologicznych. 
Obowiązkiem przewoźnika jest umieszczenie rozkładów jazdy na przystankach 
autobusowych. Niedopełnienie tego obowiązku wiąże się z sankcjami, włącznie z cofnięciem 
koncesji.  
Zygmunt Podsiadło W związku ze zbliżającym się długim weekendem majowym i 
początkiem sezonu turystycznego, proszę o podanie terminu kiedy zostaną zmontowane ławki 
na Placu Jurajskim i zlikwidowany tam parking.  
Hotel 511 otwarty - co z dojazdem do niego tj. naprawa ul. Krakowskiej i chodnik oraz ul. 
Bonerów. Do hotelu z czterema gwiazdkami myślę, że będą przyjeżdżali poważni goście i co 
sobie pomyślą o nas tj. o Burmistrzu i Radzie?  
Czy i kiedy zostanie poprawione podświetlenie do Zamku i Góry Birów, dobrze by było na 
ten sezon (np. zamontować dodatkowe filtry na oświetlenie w kolorze) zwiększyć 
efektywność oświetlenia Góry Birów.  
Kiedy rozpocznie się realizacja budowy chodnika w Podzamczu przy ul. Wojska Polskiego, 
(na jakim jest to etapie, uzgodnienia z Urzędem Marszałkowskim, czy Wojewódzkim 
Zarządem Dróg).  
Turyści skarżą się na wysoką cenę za bilet wstępu na Zamek tj. 9zł i 7zł ulgowy. Dlaczego 
Zamek od początku kwietnia jest zamknięty, turyści byli zdziwieni w Internecie było podane, 
że jest otwarty, przyjeżdżali a tu zamknięty. Proszę o wyjaśnienie. 
Odpowiedź Burmistrza: Ławeczki na ul.Zamkowej ZGK zamontuje przed weekendem 
majowym oraz uporządkuje teren.  
Mamy w planie remont drogi w kierunku hotelu, ale wcześniej musimy rozwiązać problem 
gromadzących się wód. Wyremontujemy część, która jest otwarta, zostaje część, gdzie 
właściciele ogrodzili swoje posesje od strony drogi.  
Wymiany oświetlenia Zamku i Góry Birów nie przewidujemy w najbliższym czasie. 
Projekt chodnika przy ul. Wojska Polskiego mamy zakończony. Realizacja będzie rozłożona 
w czasie ze względu na finansowanie przez Gminę przedsięwzięcia. 
Wszyscy mieszkańcy Giebła-Kolonii przekazali nieodpłatnie grunty pod budowę chodnika, 
dlatego ten chodnik przewiduję do wybudowania wcześniej niż w Podzamczu. 
Ceny biletów na Zamek nie zmieniały się od kilku lat. W chwili obecnej mamy bilety 
zezwalające na zwiedzanie łącznie Zamku i Góry Birów. Są to bilety w pakietach. 
 
Patryk Szczygieł W imieniu swoim oraz Radnego Powiatowego Lecha Jarosa proszę o 
złożenie wniosku do zarządu dróg dotyczącego drogi Spacerowej (odcinka od skrzyżowania 
ul. Piastowskiej do miejsca, w którym rozpoczyna się las) o zamontowanie progów 
zwalniających. Działanie to ma na celu zwiększenie bezpieczeństwa bawiących się na boisku 
dzieci. 
Proszę o częste kontrole wywozu śmieci z kontenerów przygotowanych pod ich segregację. 
Pojemniki często bywają przepełnione, a wysypujące się z nich śmieci roznoszone są przez 
zwierzęta. 
Odpowiedź Burmistrza: Ulica Spacerowa jest drogą powiatową. Wątpliwy jest montaż 
progów na takiej drodze. Urządzenia takie montuje się jedynie na drogach wewnętrznych lub 
osiedlowych. 
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Potrzebę opróżniania kontenerów zgłaszamy do firmy Remondis, która wysyła odpowiedni 
sprzęt i kontenery są opróżniane. Staramy się na bieżąco monitorować wszystkie miejsca, ale 
czasami firma spóźnia się z opróżnianiem koszy.  
 
Maria Lipka-Stępniewska Kiedy będzie robione rondo przy ul. 1 Maja.  
Pasy na ul. Kościuszki są już całkowicie wytarte. 
Odpowiedź Burmistrza: 
Dalszy remont dróg wojewódzkich jest uzależniony od możliwości finansowych budżetu 
województwa śląskiego. Nie posiadam informacji kiedy może to nastąpić.  
 
Marta Baryłka Mieszkańcy Józefowa proszą o remont, naprawę drogi prowadzącej do 
Józefowa ( po okresie zimowym ogromne wyrwy i dziury). 
Prosimy o dwie, trzy wywrotki żwiru do dalszego utwardzenia drogi wokół nowych domostw 
( 3 Józefów). 
Mieszkańcy zapytują p. Burmistrza, kiedy przewidziana jest kanalizacja na terenie 
Cementowni. Mieszkańcy Os. E. Orzeszkowej mają ogromne problemy ze studzienkami. 
Fekalia pojawiły się w piwnicach głównie blok 3 i 4. 
Zapytanie dotyczące parkowania autobusów szkolnych. Czy można znaleźć miejsce dogodne 
na stacjonowanie w/w auta przez te parę godzin.(obecnie zajmowana jest jedyna zatoczka na 
osiedlu, bezpieczeństwo dla wszystkich użytkowników drogi osiedlowej). 
Mieszkańcy Osiedla przy ulicy Kościuszki „Żeberko”. Czy istnieje jeszcze możliwość 
ustawienia na terenie osiedla kontenerów do segregacji odpadów (szkło, plastik). 
Odpowiedź Burmistrza: Pierwszy etap remontu drogi na Józefów, jak już wspomniałem, 
będzie wykonany w ramach planowanych remontów dróg.  
Bloki na Os. E. Orzeszkowej są zasobami Spółdzielni Hutnik Mamy projekt przebudowy 
kanalizacji, ale dotyczy on sieci głównych, przyłącza budynków są sprawa właściciela czyli 
spółdzielni.  
Parking przed szkołą – nie mamy gdzie przetrzymywać gimbusów. Proponuję, aby 
Spółdzielnia Hutnik wydzieliła z własnych terenów miejsca pod parkingi dla swoich 
lokatorów.  
Osiedle „Żeberko” to teren Spółdzielni Hutnik, ale porozmawiam z ZGK, czy byłaby 
możliwość ustawienia tam koszy na segregację. 
 
Jerzy Janoska Informuję pana Burmistrza o uszkodzonym mostku dojazdowym do posesji 
pana Ścisłowskiego Wiesława przy ulicy Poniatowskiego (ostatni mostek przed rzeczką – 
mostek przy ścieżce rowerowej). Proszę o naprawę uszkodzonych mostków, wzdłuż całej 
ścieżki rowerowej. Proszę o naprawę nakładki asfaltowej przy posesji państwa Solarek przy 
ulicy Kochanowskiego uszkodzonej przy odmrażaniu wody przy w/w posesji. Proszę o 
zainstalowanie koszy na śmieci przy altankach na Markowiźnie. 
Odpowiedź Burmistrza: Za wjazd na drogę publiczną odpowiada właściciel posesji i 
naprawę musi sobie wykonać we własnym zakresie. Przy budowie drogi przepusty są 
inwestycją tego co buduje. Natomiast po oddaniu przepusty stają się zjazdami do posesji i ich 
utrzymanie (naprawa, drożność) staje się obowiązkiem właścicieli.  
Naprawę asfaltu po rozmrażaniu wody zgłoszę do ZGK. 
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Z wiatami na Markowiźnie mamy problem. Zostały one ustawione na terenach Lasów 
Państwowych. Niestety odnotowaliśmy w ostatnim czasie, że urządzane są tam libacje 
alkoholowe młodzieży. Wpłynęło do nas pismo od mieszkańców Markowizny, aby zabrać te 
wiaty. 
 
Ad. 16 
 
Wnioski i oświadczenia.  
 
Przewodnicząca Rady odczytała pismo – podziękowanie Przewodniczącej Rady Gminy w 
Szczekocinach za pomoc w akcji ratowniczej podczas katastrofy kolejowej podziękowanie 
skierowane  było  do  strażaków  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  z  terenu  Miasta  i  Gminy  
Ogrodzieniec. Pismo w załączeniu do protokołu. 
 
 
 Ad. 17 
 
Zamkniecie obrad. 
 
Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Maria 
Lipka-Stępniewska dokonała zamknięcia XX sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dziękując 
wszystkim obecnym za udział. 
 
Protokół sporządziła. M. Piecha     

Podpis Przewodniczącej Rady 
 

 

 


